THURSTON COUNTY SHERIFF’S OFFICE
INCIDENT REPORT

Year-Case Number: 16-01096
Deputy: R Hoover 1P91
ID Number: H3709
Date: 02/26/16
Person(s)/ltems Entered
WACIC:
NCIC:
Signed Stolen Attached:
List other documents attached reference case:

Location: The incident occurred on the BNSF right of way between Bucoda
Hwy SE and Crowder Rd SE. Three sets of railroad tracks run north/south
on a straight stretch between Tenino and Bucoda and there is an easement
road running parallel on the west side of the tracks. The location it
occurred was based off the 17200 block of Bucoda Hwy. At the time of
incident there was a BNSF train loaded with grain cars parked stationary on
the center track.

Involved Vehicle/Locomotive: The involved vehicle was an Amtrak
Cascades train, locomotive #90251.

Narrative: On 02/26/16 at 1609, | arrived on scene of a train vs. pedestrian
collision in the area of the 17200 block of Bucoda Hwy SE. Fire Department
personnel arrived on scene a few minutes prior to me and advised the
pedestrian was an obvious DOA and the TC Coroner's Office was notified.

When | arrived | observed a BNSF train loaded with grain cars was sitting
stationary on the center of three tracks. This train appeared to have been
travelling northbound on the tracks prior to it stopping. | originally believed
this was the involved train but was notified by fire personnel that an
Amtrak train had actually been involved that had been travelling
southbound, and it was stopped farther south. At that time | could see the
Amtrak train stopped approx 1/4 mile or so south of the location on the
west set of tracks. | was advised by fire personnel that the BNSF train had
been parked at the time of incident. | could see that the deceased subject
had been covered with a yellow blanket already.

| surveyed the scene and could see tissue from the deceased's body along
the tracks and on the BNSF train starting approx 1 train car length north of
where the body was. From the body more tissue was found along the
tracks and BNSF train for approx 45 paces south. A matching shoe to what
the deceased had apparently been wearing was also found approx 45



paces south lying next to the tracks. | photographed the scene at that time
and then checked the body.

The deceased was a white male that appeared to be 35-45 years of age and
his eyes were open. He had a dark but graying goatee and shorter dark
hair. He was wearing a black leather jacket with a brownish colored
shirt/sweatshirt under that. His upper body clothing was pulled up
exposing his abdomen. He was wearing blue jeans with possibly black
shorts under them and they were pulled down around his knees. Due to the
way the clothing was pushed up and pulled down, his abdomen, groin, and
upper legs were all exposed. He was found on his back lying between the
west and center set of tracks, closer to the west track. He had a severe
injury to the top of his head and | suspected that a lot of the body tissue |
had seen was brain matter. There was also what appeared to be a green
military "sea bag" lying just north of the body that had tissue all over it and
it appeared to be related to the deceased.

| responded to the Amtrak train and noted it was locomotive #90251. On the
front of the train was a large solid metal guard similar to a snow plow. On
the left side of the face of the plow appeared to be more bodily tissue. This
was also photographed and the train engineer was interviewed by Det
Clark.

| was contacted near the scene by a female identified as Kathleen "Kathy"
Parks. She asked me if | knew who had been struck and | told her that
wasn't determined currently. She told me that she had seen her friend Gary
Mann in the general area around 1500 hours. She had talked to him at that
time and the last she knew he was heading to work on foot at a small
alpaca farm nearby. She also said he was a transient in the area. She
described Gary as wearing jeans and a black leather jacket and he had a
goatee. This description matched that of deceased person. | obtained her
contact information and advised her she may be contacted later if the
deceased was identified as Mann. Detective Clark and | responded to
Kathy's residence later in the night after the deceased had been positively
identified as Gary Mann. Refer to Det Clark's report for further details.

Deputy Coroner Mike Ashton arrived on the scene for his investigation,
during which time the deceased was positively identified as Gary F Mann.
The TC Coroner's Office case number was #16-360-2.

A citizen named Seth Brown had called dispatch while units were on scene
and requested a phone call. | called Seth, who lived just north of the
location on Bucoda Hwy, and he told me that around 1515hrs he had seen a
small amount of smoke over across the tracks on the Crowder Rd side. The
smoke came and left fairly quickly but he then heard screaming from the
area. He climbed onto a P/U truck so he could see further and observed a



male and female that appeared to be arguing over off Crowder Rd. It
appeared the female just wanted to get away from the male and the male
appeared very upset with the female. The female walked into a gravel
access road on the east side of the tracks and the male appeared to leave
southbound. A mid 2000's black SUV then pulled into the lot and started
honking it's horn, so the female ran across to the west side of the tracks
and went south. He lost sight of the two and the SUV also left southbound
on Crowder Rd SE. He described both involved to be white and possibly in
their mid 20's, but he wasn't sure because of the distance. The female
appeared to be wearing a bright colored hat and a Vietnam era green or
camo military jacket. He described the male as wearing a dark colored
jacket and blue jeans. He thought he also may have had a goatee.

At the time of this report it was not determined if this was a suicide or an
accident.

No further patrol action taken.

Refer a copy of this report to the TC Coroner's Office and to Detective Clark
for follow-up.

R Hoover 1P91
TCSO






THURSTON COUNTY SHERIFF’S OFFICE
SUPPLEMENTAL REPORT

Year-Case Number: 16-1096
- Detective: A. Clark
ID Number: 1193
Date: 04-27-16
Person(s)/Items Entered
WACIC:
NCIC:

Signed Stolen Attached:
List other documents attached reference case:

Narrative:

On April 27" 2016, at approximately 1050 hours, | met with Amtrak Detective
Steven Travers and Deputy Coroner Michael Ashton at the main office of the
Sheriff's Office. | had previously scheduled a meeting with Detective Travers and
Deputy Coroner Ashton to view the Amtrak Train video after learning of its
availability.

Upon viewing the Amtrak train video from the front of the train on February 26,
2016, | observed Mr. Mann appear to jump from between two parked train cargo
containers. | then observed Mr. Mann start to walk onto the first rail and is then
struck by the train on his right side. According to Detective Travers, the Amtrak
trains are fairly quiet as they are traveling down the tracks at 60mph.

According to the Washington State Laboratory toxicology report, Mr. Mann'’s
blood alcohol level was approximately .20. Mr. Mann also had amphetamines,
methamphetamine and marijuana in his system as well. The video and toxicology
report supports the evidence on scene as well as witness statements. The case
appears to be an accident.

Nothing further.






THURSTON COUNTY SHERIFF’S OFFICE

SUPPLEMENTAL REPORT

Year-Case Number: 16-1096
Detective: A. Clark
ID Number: 1193
Date: 03-03-16
Person(s)/Iltems Entered

WACIC:

NCIC:

Signed Stolen Attached:
List other documents attached reference case:

-Recorded statement from Kathleen Parks and Andrew Taylor.

Narrative:

On February 26", 2016, at approximately 1615 hours, Lieutenant Ziesemer
requested | respond to the scene of a train vs pedestrian collision that occurred
in Tenino. Upon my arrival on scene | contacted Deputy Hoover who provided a
synopsis of what he knew at the time. | was advised that a male subject was
struck by a southbound Amtrak train and that it was currently stopped
approximately a quarter mile from the scene. | observed a yellow blanket
covering the deceased who was in between the middle tracks and the tracks
closet to Bucoda Hwy SE. | also observed a parked freight train with numerous
cars on the tracks closet to Crowder Rd SE.

| contacted Amtrak Local Motive Engineer Andrew Taylor who was seated in his
engineer chair on Amtrak train #507. Mr. Taylor informed me that he was
traveling from Seattle to Portland at approximately 60mph with people on board.
Mr. Taylor referred me to the Amtrak train conductor for further details regarding
the people on board. Mr. Taylor said upon traveling through Tenino toward
Bucoda he observed a person appear from between two of the parked freight
train cars attempting to cross the tracks his train was traveling on. Mr. Taylor
advised that he believed he observed the person approximately 150 feet, or 2-3
parked freight train car lengths, before his train struck the person. Mr. Taylor
informed me that he didn’t have enough time to apply the brakes or sound the
horn.

| asked Mr. Taylor if it appeared the person appeared to have intentionally been
struck by his train or not. Mr. Taylor advised the subject stepped on the tracks his
train was traveling on and appeared to be just trying to cross. Mr. Taylor said the
person didn’t look back at the train or appeared to do anything but try to cross.
Mr. Taylor provided a recorded statement. | looked at the front of the Amtrak train
and noted a snow plow type device attached to the front. | observed what



appeared to be small pieces of human remains on the front left portion of the
plow. Deputy Hoover took digital photographs of the scene.

Upon speaking with Amtrak Conductor Sean O’Leary, he informed me that there
are 238 people on board. Mr. O’Leary also informed me that Amtrak train #507
has 13 cars. Mr. O’Leary advised that he did observe the incident.

| contacted Michael Vanderhoof who was a first responder from the Tenino Fire
Department. Mr. Vanderhoof advised that he responded to the scene, observed
the victim and confirmed the death immediately after noticing obvious severe
head trauma. Mr. Vanderhoof advised that the victim, Gary Mann, is a known
transient who has a camp in the woods near the City of Tenino Park.

Upon viewing the deceased male | noted obvious trauma to the top of the victims
head. It appeared at point that the victim’s brain had been removed from
deceased person’s head as a result of the impact with the train. Thurston County
Deputy Coroner Michael Ashton arrived on scene and conducted his
investigation. Deputy Coroner Ashton located the victim’s wallet on his person
and inside was an identification card of a Gary F. Mann. There was
an associated green bag lying near the victim and upon looking inside, no items
of evidential value were located inside. Deputy Coroner Michael Ashton took
custody of the deceased person.

| informed Deputy Hoover that | would be contacting neighbors in the area to see -
if they heard or saw anything. Upon arriving at ﬂhl

contacted Sarah Schaffner. | noted Sarah'’s residence to be almost directly
across from the portion of the tracks where the incident took place. | asked Ms.
Schaffner if she heard or saw anything. Ms. Sahaffner said at approximately

1400 hours, she observed a female wearing a green jacket with a red hat walking
southbound on the opposite side of the parked freight train. Ms. Sahaffner said
the female appeared to be walking on the Bucoda Hwy side tracks. | asked if Ms.
Sahaffner observed anyone with her and she said no.

According to Deputy Hoover, a female contacted him early on at the scene and
obtained her name and address. | advised Deputy Hoover that we should attempt
to contact her. Deputy Hoover and | arrived at_ Bucoda
and contacted Kathleen Parks. | asked Ms. Parks if she was the person walking
southbound near the railroad tracks at approximately 1400 hours today and she
said yes. Ms. Parks also confirmed that she was wearing a green jacket as well
as red hood. Ms. Parks informed me that she had been walking with Gary Mann
at one point however they separated at one point because he said he was going
to work. Deputy Hoover and | informed Ms. Parks that it was Gary Mann that had
been struck and killed by the train. | noted Ms. Parks to start crying and
appeared to be upset. | asked Ms. Parks if she observed this incident take place
and she said no.



| asked Ms. Parks if Gary had made any suicidal statements or had said anything
about wanting to harm himself and she said no. | noted Ms. Parks to be upset
and was having a difficult time trying to tell me exactly where she had been
walking with Gary along the tracks. | asked Ms. Parks if | could follow up with her
in the daylight and have her show me exactly where they were walking and she
said yes.

On March, st imately 1200 hours, Detective Oplinger and |
arrived aMn Bucoda for a follow up interview with
Kathleen Parks. Ms. Parks agreed to show Detective Oplinger and | where Gary
and her walked that day of the incident. | asked Ms. Parks if Gary and her were
in a dating relationship and she said no only friends. Ms. Parks informed me that
Gary was homeless and had been living in a tent in the woods near the Tenino
City Park. | asked Ms. Parks if Gary was having any medical problems and she
said yes. Ms. Parks said Gary had trouble digesting food because he didn’t have
an esophagus. Ms. Parks did say Gary was in a lot of pain however never made
any direct statements about wanting to harm himself. Ms. Parks said he loved his
two boys that lived with their mother in Tenino.

Upon arriving in the area of the 18000 block of Bucoda Hwy, Ms. Parks pointed
out a house at ga¥ where she said Gary and
her stayed the night of February 25™, 2016. Ms. Parks said the house belongs to
her friend Nancy who allowed the two of them to stay that night. According to Ms.
Parks, Gary and her left Nancy’s house on February 26%, 2016, “early afternoon”
approximately 1230 hours. | asked if they had been drinking alcohol or using
drugs and she said Gary had been. She said Gary is an alcoholic and was
intoxicated the night before. Ms. Parks said Gary is “intoxicated every day.” Ms.
Parks also informed me that Gary had been using methamphetamine as well.

Ms. Parks said Gary rode his bicycle while she walked northbound toward
Tenino. Ms. Parks said they walked on the trail that parallels the railroad tracks
on the west side of the tracks, closet to Bucoda Hwy. Ms. Parks said they walked
to their friend Ray’s house on Mc Arther Street in Tenino. Ms. Parks provided
directions to Ray’s house which | noted to be at According
to Ms. Parks, Gary and her arrived at Ray’s house around 1300 hours. She said
Gary borrowed money from Ray and he went to the nearby convenience store
and bought two tall 211 Steal Reserve beers and drank one at Ray’s and then
one when the left Ray’s. :

According to Ms. Parks, Gary and her left Ray’s at approximately 1330 hours,
and by this time Gary had drank both of the Steal Reserve beers. She said Gary
then walked to the nearby Texaco fuel station and purchased another Steal
Reserve beer and drank it as well. Ms. Parks said Gary and her then walked to
the marijuana dispensary located near the intersection of 6" Ave and Park
Avenue in Tenino and Gary purchased approximately $10.00 worth of marijuana.
According to Ms. Parks Gary was intoxicated prior to purchasing the marijuana.



Ms. Parks said Gary and her left the marijuana dispensary and walked on the
trail southbound from the marijuana dispensary that parallels the rail road tracks
on the Crowder Road side.

Ms. Parks said Gary informed her that he was going to walk to work which
according to Ms. Parks is at a residence off of North Craft Road Southeast. Ms.
Parks said Gary had been hired to take care of Alpacas at a residence in the
area of North Craft Road. It should be known that the location of the incident was
near the intersection of Crowder Rd and North Craft Rd SE. Ms. Parks said
while her and Gary were walking, Gary insisted that they stop on the trail and
smoke the marijuana that he had just purchased. Ms. Parks said they both
smoked the marijuana. Ms. Parks said Gary told her he was cold so he took a
sock out of his pocket and proceeded to light the sock on fire for warmth.
According to Ms. Parks Gary started being rude to her calling her derogatory
names because she wanted to leave and he wanted to stay. Ms. Parks said Gary
was yelling at her and activing irrational because he was intoxicated.

Ms. Parks advised that she then decided to walk away from Gary southbound
and had crossed the railroad tracks to the State Route 507 side. Ms. Parks said
she last saw Gary at approximately 1430 hours, walking along the railroad tracks
on the Crowder Road side. Ms. Parks showed Detective Oplinger and | the area
of the railroad tracks where she last saw Gary which | noted to be approximately
the 16800 block of Crowder Rd along the railroad tracks. Ms. Parks said she
believes he was walking to work. Ms. Parks provided a recorded statement.

On March 15t 20186, at approximately 1237 hours, | contacted Nancy Hjarne at the
Liberty Market in Bucoda. | identified myself and the reason for the contact. Ms.
Hjarne informed me that she was visiting Kathleen just prior to coming to the
store. | asked Ms. Hjarne if she had any information about Gary Mann and she
said he was “very very ill.” Ms. Hjarne said “he didn’'t have an esophagus, was
trying to hold on to a job and lived of his two boys.” Ms. Hjarne also informed me
that Gary was homeless and believed he knew that doctors couldn’t help him any
further with his medical condition.

Ms. Hjarne informed me that Gary and Kathleen did stay the night at her
residence the night before the incident. Ms. Hjarne said she recalls Gary being
sick to the point of vomiting and had said, ‘| feel like I'm dying, I'm in so much
pain.” | asked Ms. Hjarne if Gary had made or made in the past, any direct
statements about wanting to harm himself. Ms. Hjarne said no she hasn’t heard
Gary make any statements about wanting to harm himself nor can she see him
wanting to harm himself. Ms. Hjarne was unable to provide any further
information.

On March 3™, 2016, | contacted Thurston County Deputy Coroner Michael
Ashton regarding follow up to his investigation. Deputy Coroner Ashton informed
me that an external examination was completed as well as specimens were sent



to the lab. | was informed that the cause of death was determined to be blunt
head, chest and abdominal trauma.

Inclusion, after talking with witnesses and involved parties in the incident, it
appears the victim may have been intoxicated at the time he attempted to cross
the railroad tracks and was struck and killed by a south bound Amtrak Train.
This incident appears to be an accident at this time.

Nothing further.






STATUS: CLOSED

9/14/2016

THURSTON COUNTY SHERIFFS OFFICE

INFORMATION REPORT 16-001096

10:20:05AM

ORI #: WA0340000

OWNER: CLARK A 1P93

Report Type
" INFORMATION REPORT

Report Date/Time
02/26/2016

Reporting Officer
HOOVER R 1P91

Incident Type
DEATH INVESTIGATION

Incident Date/Time
02/26/2016 15:54:00

Originator (if different)
HOOVERR 1P91

Occurred From Date/Time
02/26/2016 15:45:00

Qccurred To Date/Time
02/26/2016 15:54:00

Avrresting Officer

Location Address Beat Location Grid: X Y
17200 BLOCK OF D X 17
BUCODA HWY SE (SR

507), TENINO

Short Synopsis

AMALE PEDESTRIAN WAS STRUCK AND KILLED BY A SOUTHBOUND AMTRAK TRAIN. AT THE TIME OF THIS REPORT IT
WAS UN-DETERMINED IF THIS WAS A SUICIDE OR AN ACCIDENT.

Involved Party
Party # |Party Type Party Name D Business | DOB Age
1 WITNESS BROWN, SETH AARON 37
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight DL # State
M 4b WA
Home Address City State Zip
|t wA | 98589 2
Business Address City State Zip Bus.Phone
VICTIM INFO
[VICTIM TYPE] INDIVIDUAL
Party # |Party Tipe Party Name [] Business Age
2 INVOLVED PARTY PARKS, KATHLEEN ANNETTE 52
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight State
F WHITE BROWN BLUE 54" 170 CA
Home Address City State Zip
4b WA 98530
Business Address City State Zip Bus.Phone
VICTIM INFO
|[VICTIM TYPE] INDIVIDUAL
Party # |Party Type Party Name [:] Business Age
3 DECEASED PERSON MANN, GARY FRANK 41
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight State
M WHITE BROWN BROWN 59 210 WA
Home Address City State Zip
TRANSIENT TENINO WA 98589
Business Address City State Zip ,.y,hone

VICTIM INFFO
[VICTIM TYPE] INDIVIDUAL

16-001096

Page 1 of 10




Modus Operandi

WHERE OCCURRED
OTHER/UNKNOWN
Additional Case Data
Case NO. Title Case Type Court File Date
16-001096

Case Group

OCA No.

Case Manager
CLARK,ALAN P 1P93

Assign Date
05/05/2016 13:46:29

Crime Report No. Lead Procecutor
Copies Sent 1o Case Status Clearance Disposition
CLOSED NOT APPLICABLE [DATE] VALID |[DATE] 05/05/2016
05/05/2016
Reviewed By Reviewd By Date
Consolidation File No. Prosecutor Further Action
Narrative Data
No. Description Author
16-01096 HOOVER, RYAN

16-001096

Page 2 of 10




STATUS: CLOSED

THURSTON COUNTY SHERIFFS OFFICE

9/14/2016 10:20:05AM

ORI #: WA0340000
OWNER: MONTGOMERY I 1V330

SUPPLEMENTAL INFORMATION REPORT 16-001096.1

Report Type Report Date/Time Reporting Officer
INFORMATION REPORT 03/04/2016 CLARKA 1P93

Incident Type Incident Date/Time Originator (if different)
DEATH INVESTIGATION 02/26/2016 17:09:00 MONTGOMERY I 1V330

Occurred From Date/Time

QOccurred To Date/Time

Arresting Officer

Location Address Beat Location Grid: X ¥
Short Synopsis
RECORDING & TRANSCRIPT ATTACHED OF W/ ANDREW R TAYLOR. CC: DET CLARK, CASE MANAGER
| Additional Case Data
Case NO. Title Case Type Court File Date
16-001096.1
Case Group OCA No. Case Manager Assign Date
MONTGOMERY, IVA J 1V330 03/04/2016 09:14:18

Crime Report No. Lead Procecutor
Copies Sent To Case Status Clearance Disposition
CLOSED NOT APPLICABLE [DATE] VALID [DATE] 05/05/2016
05/05/2016

Reviewed By Reviewd By Date

Consolidation File No. Prosecutor Further Action
[ Narrative Data

No. Description Author
16-01096.ART LEESON, JUDITH
References
Num. | Title Description

1 16-1096.AR TAY LOR-IM.MP3

W/ANDREW ROBERT TAYLOR

16-001096.1

Page 3 of 10




STATUS: CLOSED

9/14/2016

THURSTON COUNTY SHERIFFS OFFICE

OWNER: MONTGOMERY 1 1V330
SUPPLEMENTAL INFORMATION REPORT 16-001096.2

10:20:05AM

ORI #: WA0340000

Report Type Report Date/Time Reporting Officer
INFORMATION REPORT 03/04/2016 MONTGOMERY I 1V330
Incident Type Incident Date/Time Originator (if different)
DEATH INVESTIGATION 03/01/2016 01:26:00 MONTGOMERY I 1V330
Occurred From Date/Time Occurred To Date/Time Arresting Officer
Location Address Beat Location Grid: X Y
Short Synopsis
SUPP RPT ENTERED IN ERROR
Additional Case Data
Case NO. Title Case Type Court File Date
16-001096.2
Case Group OCA No. Case Manager Assign Date
MONTGOMERY, IVA J 1V330 03/04/2016 13:41:24
Crime Report No. Lead Procecutor
Copies Sent To Case Status Clearance Disposition
CLOSED NOT APPLICABLE [DATE] VALID [DATE] 05/05/2016
05/05/2016
Reviewed By Reviewd By Date
Consolidation File No. Prosecutor Further Action

16-001096.2

Page 4 of 10




STATUS: CLOSED

THURSTON COUNTY SHERIFFS OFFICE

OWNER: MONTGOMERY I 1V330
SUPPLEMENTAL INFORMATION REPORT 16-001096.3

9/14/2016 10:20:05AM

ORI #: WA0340000

Report Type
INFORMATION REPORT

Report Date/Time
03/11/2016

Reporting Officer
CLARKA 1P93

Incident Type
DEATH INVESTIGATION

Incident Date/Time
02/26/2016 18:56:00

Originator (if different)
MONTGOMERY I 1V330

Occurred From Date/Time

Qccurred To Date/Time

Arresting Officer

Location Address Beat Location Grid: X Y
Short Synopsis
RECORDING & TRANSCRIPT OF W/ KATHLEEN ANNETTE PARKS ATTACHED.
Additional Case Data
Case NO. Title Case Type Court File Date
16-001096.3
Case Group OCA No. Case Manager Assign Date
MONTGOMERY, IVA J 1V330 03/11/2016 09:39:28
Crime Report No. Lead Procecutor
Copies Sent To Case Status Clearance Disposition
CLOSED NOT APPLICABLE [DATE] VALID [DATE] 05/05/2016
05/05/2016
Reviewed By Reviewd By Date
[Consolidation File No. Prosecutor Further Action
Narrative Data
No. Description Author
16-1096. KA PARKS-TRANSOUT MONTGOMERY, IVA J
References
Num. | Title Description

1 16-1096.KA PARKS-TRANSOUT.MP3

W/ KATHLEEN ANNETTE PARKS

16-001096.3

Page 5 of 10




STATUS: CLOSED

9/14/2016

THURSTON COUNTY SHERIFFS OFFICE

10:20:05AM

ORI #: WA0340000

OWNER: CLARK 4 1P93

SUPPLEMENTAL INFORMATION REPORT 16-001096.4

Report Type
INFORMATION REPORT

Report Date/Time
03/03/2016

Reporting Officer
CLARKA 1P93

Incident Type
DEATH INVESTIGATION

Incident Date/Time
03/03/2016 10:39:00

Originator (if different)

CLARKA 1P93

Occurred From Date/Time
03/03/2016 10:39:00

Occurred To Date/Time
03/03/2016 10:39:00

Arresting Officer

Location Address Beat Location Grid: X Y
17200 BLOCK OF D Y 17
BUCODA HWY SE ON

RAILROAD TRACKS
Short Synopsis

OBTAINED RECORDED STATEMENT FROM WITNESS, CONDUCTED FOLLOW UP INTERVIEWS WITH WITNESSES

Involved Party
Party # | Party Type Party Name |:] Business | DOB Age
1 WITNESS PARKS, KATHLEEN ANNETTE 4D 52
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight DL # State
F WHITE BROWN BLUE 54 170 40 CA

Home Address City State Zip Phone

b WA 98530 4b

Business Address City State Zip Bus. Phone

VICTIM INFO

[VICTIM TYPE| INDIVIDUAL
INJURY TYPE

NONE

Party # | Party Bipe Party Name El Business

2 WITNESS SCHAFFNER, SARA MARIE
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight
F WHITE BROWN BLUE 52" 130

Home Address City State Zip

4b T WA 98589

Business Addbress City State Zip Bus.Phone

VICTIM INFO

|VICTIM TYPE|] INDIVIDUAL
INJURY TYPE

NONE

OTHER PHONE

[OTHER] (360) 402-4611

16-001096.4 Page 6 of 10




Party #t | Party Tipe Party Name |:] Business Age
3 DECEASED PERSON MANN, GARY FRANK 41
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight State

M WHITE BROWN BROWN 92 210 WA
Home Address City State Zip
TRANSIENT TENINO WA 98589
Business Address City State Zip Bus.Phone
VICTIM INFO
[VICTIM TYPE] INDIVIDUAL
INJURY TYPE
NONE
Party # |Party Type Party Name D Business Age
4 WITNESS OLEARY, SEAN PATRICK 39
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight DL # State
M WHITE
Home Address & State Zip Phone
4b 4b |
Business Address City State Zip Bus.Phone
4b
NOTES
AMTRAK TRAIN CONDUCTOR
VICTIM INFO
[VICTIM TYPE] INDIVIDUAL
OTHER PHONE
[CELL] (503) 793-7437
INJURY TYPE
NONE
Party | Party Type Party Name ] Business
5 WITNESS HJARNE, NANCY IRENE
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight
F WHITE RED/AUBURN BLUE 55° 130
Home Address Cit State Zip Phone
WA
Business Address City State Zip Bus.Phone
OTHER PHONE
[CELL] (360) 584-7713
VICTIM INFO
[VICTIM TYPE] INDIVIDUAL
INJURY TYPE
NONE
Party # | Party Tyipe Party Name [:l Business | DOB Age
6 INVOLVED PARTY ASHTON, MIKE
Gender | Race Hair Eyes Height | Weight DL # State
M WHITE
Home Address City State Zip Phone
Business Address City State Zip Bus.Phone
: THURSTON COUNTY CORONER'S OIFICE

VICTIM INFFO

[VICTIM TYPE| INDIVIDUAL
INJURY TYPE

NONE

16-001096.4
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Party # | Party Type Party Name D Business Age
7 INVOLVED PARTY VANDERHOOF, MICHAEL JOHN 35
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight State
M WHITE BROWN HAZEL 59 220 WA
Home Address City State Zip
WA 98589
Business Address City State Zip Bus.Phone
: TENINO FIRE DEPARTEMENT (DISTRICT 12) h

INJURY TYPE

NONE

VICTIM INFO

|[VICTIM TYPE] INDIVIDUAL

| Additional Case Data
Case NO. Title Case Type Court File Date
16-001096.4
Case Group OCA No. Case Manager Assign Date
<NONE>
Crime Report No. Lead Procecutor
Copies Sent To Case Status Clearance Disposition
CLOSED NOT APPLICABLE [DATE] VALID [DATE] 05/05/2016
05/05/2016

Reviewed By Reviewd By Date
Consolidation File No. Prosecutor Further Action

Narrative Data

No. Description Author

16-1096 CLARK,ALAN P

16-001096.4 Page 8 of 10



STATUS: CLOSED

THURSTON COUNTY SHERIFFS OFFICE

SUPPLEMENTAL INFORMATION REPORT 16-001096.5

9/14/2016 10:20:05AM

ORI #: WA0340000
OWNER: CLARK A 1P93

Report Type Report Date/Time Reporting Officer
INFORMATION REPORT 04/27/2016 CLARKA 1P93
Incident Type Incident Date/Time Originator (if different)
DEATH INVESTIGATION 04/27/2016 11:46:00 CLARKA 1P93

Qccurred From Date/Tiine
04/27/2016 11:46:00

Qccurred To Date/Time
04/27/2016 11:46:00

Arresting Officer

FOLLOW UP CONTACT WITH AMTRAK DETECTIVE, VIEWED AMTRAK TRAIN VIDEO , CASE CLOSED

Location Address Beat Location Grid: X Y
17200 BLOCK OF D Y 17
BUCODA HWY SE

Short Synopsis

Involved Party
Party i | Party Type Party Name [] Business Age
1 DECEASED PERSON MANN, GARY FRANK 41
Gender |Race Hair Eyes Height | Weight
M WHITE BROWN BROWN DY 210
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16-01096

THURSTON COUNTY SHERIFEF’S OFFICE

[] Suspect Case#  16-01096
[] Victim Date: 02/26/2016
D] Witness Time: 1856 hours
NAME: Kathleen Annette Parks
DATE OF BIRTH:
INTERVIEWING OFFICER: Det. Alan Clark, 1193, TCSO
ALSO PRESENT: Dep. Ryan Hoover
Q Uh, Kathleen, do you understand this statement is being recorded, and is that with your
consent?
A Yes.
Q Okay. Kathleen, Dep. Hoover and I from the Sheriff's Office contacted you tonight.
A Uh huh.
Q Um, there had been an accident., Um, uh, Dep. Hoover had talked with you, I think, uh
earlier um this afternoon, [ believe. Um, and had uh - did you call dispatch or how did
Dep. Hoover get your contact information?
A Well, me - well I was at Nancy's and her friend was on her - on his way over to go and,
and they were then on to go out to dinner or something.
Q But just how did, did, did Dep. Hoover call you or did you call -
A Well, no. We walked to the accident. We got to the accident and -
Q Okziy. That's correct. That's right. That's okay. Dep. Hoover informed me that he had
spoken with -
A Yes,
Q - those people. That's right. Okay.
A I gave him my number.
Q So you were one - you were one of them that he spoke with. Gotcha.
A Yes.
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Okay. Dep - and uh our arrival here this evening now Dep. Hoover informed you that um
it was in fact uh Gary Mann, and you know Gary Mann. How long have you - how long
have you known Gary?

Oh, it was - let's see. Going uh 2011.

Okay. And you had been - you said you've been in dating relationship with him?
Off and on.

Boyfriend and girlfriend? For off and on for about a month -
Yes, because he just uh -

A month?
Well, he's homeless, and, you know, he just comes and goes.

Okay.
You know, and I try to help him, and, and give him the benefit of the doubt.

Okay.
Do his, do things for him to help him, but -

Did you see him today?
Yes, I did.

At what time did you see him today?
Well, the last time I saw him was around 3:00.

About 3:00 this afternoon?
Yes.

Okay.
And I'm going, well it's going to take me three.

Were you with him?
No, not,

At 3:007
No. No. He was -

Okay. Tell me about -
He was walking.

What time did you initially see him today, come in contact with Gary?
Well, we were at Nancy's house all day.

What time was that?
All that last night until, until this morning.
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Okay.
Until she was doing - doing what she had to do.

And where does she live at?
Uh, not, not too far from D. J.'s.

D. I.'s Market?
Yes

Off of State Route 507.
Yes. Yes.

-Okay. And so -
Well, no, she don't live there. She was - that's her mom's house.

Okay.
That just passed away, and they were selling it, and she's their house, you know.

Is that where you two were at?
Yes. All three of us was there.

In that area?
Over here. Yeah.

In the trailer park behind?
The trailer park? No, no, no. It was past that.

Okay. All right.
At the houses.

Okay.
She was -

So it was off of State Route 5077
Yes.

Okay. Uh, near the train tracks?
Yes.

Okay.
Yes.

So as a point - what time - so did you and Gary left that house sometime today on foot?
I'm not for sure.

On foot?
Yeah. He was on - he had his bike. He has -

v F O Yol ol T T ol S ol Yol Vel Vol Yo R T ol Vo llk Vel Ve R Vo Yo
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He has a bike?
It's uh - well, it's a kid's bike, but he, you know.

Okay.
That's what - is his transportation.

But you were on foot?
Yes.

And where did you?
Oh, yes.

What time did you guys leave the house and where did you guys go roughly?
Well, we left Nancy's and then went to his friend Ray, Ray's house. He's like 80 years
old, and he goes there and cuts his (inaudible 00:03:22).

About what time was that?
I'm really not for sure.

Was it late morning?
Because, no I think we left Nancy's around 2:00. I'm not for sure.

Two in the afternoon? Okay.
I'm not for sure.

Okay. Just approximate. Okay. Where did you -
Around 1:00.

So which way did you go - did you go down 507 - did you go south toward Bucoda or did
you go north toward uh -
Towards Tenino.

Towards Tenino?
Yes.

Okay.
And we were on the - the trail by the tra - by the tracks. Not on the road.

Had you crossed over toward Crowder road at that point or were you still on the side of
the State Route 507 side?
On the uh 507 side.

Okay. So from that point you walked where? You went to -
To his friend Ray's house.

And where does Ray live?
Off of -

C:\Users\lhalstea\AppData\Local\Microsoft\Windows\Temporary Internet Files\Content.Outlook\SABTRIQ6\237729.doc Page 4 of 20



11
12

13
14

15
16
17
18
19
20
21
22
23

24
25

26

27

28
29

30
31

32
33

34
35

16-01096

Q In Tenino or-

A Yes. Uh huh. Right off McArthur.

Q Right, right off McArthur?

A YES.

Q So you got to Ray's house about -

A Uh -

Q 2:30, 3:00?7

A Yes.

Q Roughly?

A Yes, because -

Q You're walking. He's riding his bike?

A Yes, and -

Q Okay.

A And while he got there before I did, I was walking slow.

Q Okay. Um, and uh - how did, did Gary have any problems that he was talking to you
about that he was having today or?

A Uh, he don't have no - his problems - no I - they're not problems. Um, it's hard to
explain, because he has a lot of health problems. Uh, uh, you know, he's uh - he's a bum.
He lives in the woods, and, you know, he just, just has no uh - I don't know he was
hurting really bad. He told me "Kathy, I love you. I need you in my life". I said well,
you know, you can't come in my house 'cause they're - my landlord would put you in jail
for that 'cause he - 'cause he put holes in the wall, tore a door off. At one time he didn't
want him there.

Q Okay. So, um but today while you - you were at his friend's house on McArthur Street?

A Yes.

Q In Tenino -

A And he -

Q At some point you leave there?

A Yes.

Q And about what time did you, did you leave?

A Uh.

Q McArthur Street?

A Uh, shoot.

Q How long did you stay there? Was it about -

A Uh, not that very long. About 45 minutes.
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Okay.
Maybe to an hour. So -

So about -
We were there -

3303k,
Well, no, because I, I looked at my watch when we split up and I was thinking. It, um,
I'm thinking how far it's going to be - I'll probably get to where I'm going.

Okay.
At 3:30.

Okay. Um -
And uh -

And it was about uh -
And I told him I just - he's was going to go - go to just do his thing.

So, did the two of you - did you guys - did you guys walk then um together from
McArthur Street? You walked and he rode his bike?
No, we - when we went to all the way there, but he -

But you had split up - but then you had split up after you left McArthur Street? Is that

correct or not?
No, we left McArthur Street together.

Okay.
And then went to this - this - now went to the store. I went and bought him a beer.

Okay.
Then went to his pot dispensary and -

In Tenino?
Yes. Yes. I went in there with him. He bought some pot.

He bought some marijuana? Okay.

Yep, and then we left there on his way, and it was raining and I wanted to hurry up and
get there, you know. I wanted - I was going to go to work with him to his job because
I've been there one time before and watched him work and alpacas, you know, and he -

He works at Alpaca Farms?
Well, kind of sorta. Yeah, it's like a farm there.

Okay.
You know, and uh so - and after that we were going to Nancy's and have dinner. That
was the plan, but he started drinking and his mind just changes and -
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Where was he - so where did he get the beer at?
Uh, he got $20 - he borrowed $20 from Ray to go get the beer.

So where did you guys buy the beer at?
I didn't. Istayed at Ray's house while he went to go get the beer.

The store? Okay.
Yes.

So he came back to Ray's then?
Yes, and he -

Met you?
And he drank a beer, and we were talking, just talking, uh me and Ray.

How many beers did he drink?
Well, the night before all we went there - he was drinking like all night last night, and -

Okay.
And like uh 20 of the tall ones and then the six pack.

Which was - did it appear like he was still -

But he wasn't that way then. It was more mellow, but then later on when we got - he got
the beer and we went to Ray's house - he just started, you know, he was really loud and
he just - I don't know - I was like.

So you - okay. So after you got the beer and was back at Ray's, he started drinking, the
drinking the beer. Did he appear he was becoming intoxicated at that point?
Yeah. You could tell he -

Did he smoke the marijuana as well?
Well, he didn't smoke much. He - I think he just - [ think he just bought a joint or a little
bag. Idon't know -

But did he smoke some do you think?
Well, that's what we were doing.

Okay.
When we were under the, the tree.

Okay.
Yeah.

Well, we'll get to that. So at some point he got the beers. He drank them at Ray's.
Yeah.

And then -
Well, he drank one -
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Okay. :
- and he carries them, that's what.

So then you guys then leave Ray's at some point and start to walk where?
Towards his work, job, and that's, you know, and I, we're going towards his job, and we
were on that trail.

On the - okay. But um - okay, on the trail and -
And then when we stopped it and, and under the tree smoked some pot and then he -

Which - where was that at? Where did you stop?
Oh, I'm not for sure. Uh under the -

Under the tracks?

Uh, yeah - no, we were - well, okay, we was on the left side. Okay. We were walking,
and then we got on this side, and he's got this place - place where he gets, and there was a
tree, but uh, just a tree.

Do you know where Crowder Road is?
Yeah 'cause - is it at the other side?

Yeabh, this side of the 507.
[ don't get out much, you know.

Okay.
Yeah, but no. We were in the bush and, and he just started -

Did he start a fire too?
No, no. Well he wanted - he's, he lit his sock on fire.

And lit his sock on fire?

On fire - just a little bit to keep it - you know, we're sitting there and, and he's getting
tipsy, and has worked his hands. He has, you know, his, he did that before. He burns his
clothes 'cause, for heat.

For heat? Okay. So, it was, so is he still drinking his beer.? He's, he's, you guys are in
the bushes?
Yes, yes, yes, yes. He did.

And is this, is this still in the City of Tenino or are you-
Yes it is.

Are you okay in the city?
Yes we was.

Okay. Was it anywhere near the railroad tracks?
Yeah, but not too close, but yeah.
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Okay. And um, so he had started a fire, and it for heat.
Well, it wasn't a big fire.

Well just for heat.
Yes.

Okay and -
He started to -

And then at some point you guys continue. He, is he still drinking his beer, and does he
appear he's intoxicated at this point?
Yes.

He does? Okay. Does he - why do you say that? Describe to me -
Because -

He's loud and you said he was slurring his words.
Yes. He was getting louder and uh, uh - 'cause it - go find out, and then he starts and you
all were talking to me like I'm the enemy. I said I'm here - I'm black.

Okay.
I don't want to deal with you. I don't want to have heart trouble.

So, at some point so guys - which way do you guys - well, when do you, you guys
separate at some point?

Yes.

Well, where do you continue walking from there?

Well, as soon as I got out - as soon as I left then I told him let me up. He started, you
know, holding me down - not hold me down, but to keep me there. I go oh, Michael, I
don't want to -

Okay, while you guys, while he was burning his sock.
Because he had - kept burning his sock and wanting some pot, and, and I said well I
didn't - and he starts arguing with me. I said I'm not going to sit here and argue with you.

Was he smo - smoking more marijuana at that point as well?
Uh, well, he kind of started -

It was still the same joint?
Um, uh no - we were smoking it in my pipe.

Your pipe?
And he wanted me to unplug that, and I said why. I said what for, and I said why would I
- I said I don't - whatever.

Okay, so were you, were you smoking?
And he drank the beer and -
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Were you smoking marijuana with him then?
Uh, well no because he had it, but I took my pipe - I got the pipe back.

So he was drinking beer, smoking marijuana -
Uh huh.

Uh from what you're telling me - he appeared intoxicated, because of his loud voice and
slurring his words?
Yes.

Is that correct?
It is, yes. Just -

Was he being um, being uh aggressive towards you at all?
No. He's never been aggressive.

Okay. Did he seem upset at all?
He always seems upset.

About what?
About his life.

Okay.
And about his kids and -

Where's he living right now?
In the bushes.

In the woods.
Yes and by the park.

Do you know where at?
By the park. Yes. Ido.

By the park?
Yes I do.

Okay. By the park.
But I haven't been there in a long, long time.

Okay. Right. Did he make any statements while you were with him today about
wanting to harm himself at all?
Nope. Nope.

Has he ever made statements to you about that?
Nope. Never.

Yo N oI TR ol d ol ol TR S oI S I ol Yol Yol N ol T S e
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Okay. When you heard about what had happened today, well, what, well after -
I didn't know.

- you weren't with him, what does that come to - were you surprised that he made - I

mean after this had happened, or -
Uh, no I didn't - I didn't even warn him about it, 'cause I didn't think that he would do that
because he loves his kids. :

Okay. .
And, and he's very, you know, uh, and this is daytime at that.

So he's never made any -
I mean I don't think he was that intoxicated enough to stumble into a front of a train.

Okay. So he didn't make any statements at all wanting to harm himself. Um -

And then, and then he, and one of the things was when we split up and he was cussing
himself, and then I looking behind me to see if I could see him, you know, and he kept -
he went on that side, and I just kept walking.

Describe to me -
And then he all of a sudden.

- where you were walking at this point.

And all of a sudden I'm still walking, and I heard him yelling that - I could hear him
yelling to - yelling my name or - I turned around - he's, and he's going. Uh, okay, what
you want to uh what, what. You want me to sit here and wait. What? You want to say
you're sorry. What, what's going on, and he stands there like he's waiting for me to come
to him, and what - are you wanting to apologize? What?

Where are you walking at at this point? After you guys got done -
I was -

- with burning -
On, on.

- his sock -
Uh huh. On, on.

Where -
On the tracks on the right side.

Okay. You're walking on the tracks?
Not on the tracks but -

More on the side?
Yes.
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On the 507 side -
I hope it's -

- or on the Crowder side?
I was -

But you're walking toward Bucoda. Am I correct?
Yes. I'm walking towards Bucoda.

And you're wearing a green camouflage jacket and a, with a red hood -
Yes,

- or hat?
Uh huh.

And where is - you're on one side. Where is he at?
Well, I didn't see him after that 'cause I turned - and you know we were arguing and stuff
like that, and I know that's where he - that he works on that side.

So did he stay and smoke - drank his beer -
No, not for very long.

- at that point.
We weren't there for that long.

Did you guys get up and leave together from that spot?
Uh, well, I got up first. I just kept walking and he started and, and

Okay, and then -
And then I could - you could hear him yelling "Well, you fucking bitch" and stuff, and -

Why was he saying that?
I, because I wasn't going to put up with his, the way he was talking to me.

Okay. All right.
I said I don't want to argue with you.

You got up and walked away from him. He wasn't walking with you at that point?
No, no he wasn't.

How much separation would you say you had from him before he started walking as
well?
Pretty far. Pretty much, I, I'm not for sure.

Would you say 150, 200 yards?
Yeah, I mean I didn't see him anymore all of a sudden.
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Okay. But did you see what side of the tracks was he on?
I'm not for sure, but then it was raining. I had my hair down, and I was -

Did you ever see - was there a, a freight train that was parked on the tracks at this point?
No. There wasn't.

There was not?
No, there was not.

Well, were there any trains on the tracks?
No.

At all parked there?
Nope.

When you were walking through there?
Nope.

There was none.
There was one - that one came by, you know, after | was walking, but the, the -

Did it stop or?
A couple. No, they were going real slow. One was going slow. One came by that wasn't
going that fast.

So what time was this? Was this about 3:30 -
Yes.

4:00.
No, it was about 3:30. Yeah, it was around 3:00.

Around 3:00? Okay.
Yes, because I, I - the last time I seen him I go well it might take me a half hour.

So you're walking on the 507 side of the tracks.
Uh huh.

And he's walking where? Is he on the other side?
Yes, I'm - not I'm imaging that. Yeah. Yes. I'm thinking -

Okay.
- he's going to his job, and all of a sudden I hear my name being yelled -

And it must be -
- and I turned around.

With what you're telling me though, you says he works at Alpaca's -
Right.
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- but you were telling me he's on the other side of the tracks.
I'm not for sure.

Is he, is he walking toward your location too or where you're at?
I don't know.

But you're going south. Right?
I do not know.

Okay. You don't know?

I don't. I, I just had my head down. It was raining, and I didn't want to deal with it. I
said, you know, he's going to his job, and fine. I don't care. I'm going, I'm going to
Nancy's and that's that.

Okay.
Because if she would be my ride home.

And so - from what you're telling me - you ended up at Ray's, and which is Ray's,
initially. You left for Ray's from McArthur Street. That's in Tenino.
Uh huh.

Now, correct me if I'm wrong, but McArthur Street um is, is it near Dave's Market.
Yeah.

Is it?
Uh huh.

It's near Dave's, Dave's Market?
Yep, it is, but -

So you're -
It's the second house from the corner.

Okay. And so if you're walking out of town toward Alpaca's, you're going to go down
toward 99, not go toward Bucoda. Am I right?

Uh, well, we were just taking - we were taking the trail. That was it. We weren't on any
side was -

Were you taking the western trail?
No, I'm not sure.

Which trail were you taking?
I'm not, I'm not - I just -

Was it paved or not?
No. No, no. no.
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All right. Okay. So if I was to tell you that he was walking - appeared to be walking
south down Crowder Road area and would have crossed the tracks over toward 507, um -
I don't know it's.

That's not the direction -
I don't know. -

- for Alpaca's would be.
Well, I don't know for sure. I would be telling you -

Okay.
I don't know.

Okay.
This is just my theory of what he - that was his plan.

So you walked away from him. You started walking south.
Yes.

And you could hear him yelling, but -
Well for a little bit, and then, then I didn't see him.

And then you didn't see him anymore.
Nope. [ didn't -

And you just kept walking and came where?

And I just kept walking, and I heard all of sudden uh - I heard him - I, I hear my name. I
hear somebody yelling, and I, I turn around looking, and it was him, and he's just
standing there and -

Where is he standing at this point?
Well, I'm really, I,-1, I could show you.

Is he on the tracks? Is he on -
Uh, was he on the -

One the road?
No, he was on the, he - no he was on the, the trail. Okay, I turned around, and then -

But is he on the trail?
And, and then, and then -

Right in the -

Right on the, on the. Yes. And then all of a sudden he goes from the trail to the, to the
street, and, and he don't - even like walking on the, the street, you know, where the cars
are going and stuff, and that's what, that's what, and that's what freaked me out, because -
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Are you saying he was on - on the other side from you?
And I said why are you doing that?

The, the trail you're talking about - is this trail -
Okay.

Is it right, right, like right next to the tracks where a vehicle could drive down?
Kind of, yeah. Yeah.

Okay.
Might be able to - a car might drive down. Yeah, the train.

Literally the trail that you're talking about is, is in between where the tracks are, and then
you've got um Crowder Road on one side, and you've got 507 on the other. Right?
Right. -

Is that what you're describing?
Yes.

Okay.
[ mean if you want to go to the right it goes into where -

So where was he last seen standing?
Uh, well, uh that was on the road.

Which side of the tracks?
On the road. Well at first we were on the road.

Right. Which road? 507 or -
Yeah, uh -

- or Crowder.
50, 507.

Okay.

Okay. And then I don't understand why he did because, you know, I'm on, I'm on the
trail. Why, why did he want to go out in the street? Why? And then he seen that car that
was parked out there that was broke down in the road, and he goes "Who's that?" Your
ride?", and I said I don't know who that is.

Okay. All right.

He goes "Well, who was that? I uh - who's in there". I said I don't know. I said why do
you ask me questions. I don't know anybody in this town. Why would you ask, and
there's nobody in this car. It's broke down, but he's thinking, you know, and then he gets
all paranoid and asking me questions. I don't know.
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Okay. Um -
And then he gave me, he give me a kiss, and he just give me a kiss and he left, and I said
nothing. I was okay.

And which way did he walk? And you walked - you walked toward Bucoda.
And then, and then he walked over across the tracks to wherever. I didn't turn around and
look.

Did you see him walking across the tracks?
Uh -

You saw -
No, I just seen him, you know, from the road, walk from the road uh back on to the, to
the trail, because I wasn't going to stand in the middle of the street.

I know but when you last saw him - where did he go?
Across, well he didn't go across the tracks but I didn't see it directly. You know -

And you said he was -
I was - I just didn't watch. I don't know exactly.

I know but you just said -
I don't know where he was -

- he walked across over the tracks. Is that -
I didn't see him. Well, he had to of.

Okay.
Now that's my theory if he wants to go to where he's going for his work - he has to go
across that - he has to be on that side.

Okay.
But -

But at no point did he make any mention of wanting to harm himself?
Never.

Okay.

And uh I don't know um what, what, where he worked - the street it's off of. Uh, I guess
it's uh, a, a man and his wife and uh they've got - it's a not a very big uh farm, but Gary
has been working there for quite a while.

Okay.
And uh, you know, and he makes his own hours or does whatever and -

So, and so - while you were with him - you said he was yelling at you, but it was more
because he was intoxicated. It wasn't an argument with you. You guys weren't fighting?
Well, no. Right. Right like. Just
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Just as, just as -
And I just -

Just his personality when he's drinking.
Yes. Ijustdidn't want to put up with it.

Okay. All right.
And no I said I'm going.

And what was his last words to you?

Uh, you know, he didn't really say anything. He just gave me a - he goes - no he goes
"Are you okay?" And he said "I just want to know if you're okay." I said yes I'm okay.
Well, I said why wouldn't T be okay. I'm, I'm walking. What? And he goes - and he
gave me a kiss and that was that. Didn't say goodbye, and I just kept walking.

Okay.
So I'm thinking okay he's going to his work or whatever. I don't know.

And this, and this, and this last time you saw him was on the trail on the 507 side.
Uh huh. Yes.

Of the tracks.
Uh huh.

And you believe at that point when you, when you left him or he walked the other way -
he turned around and walked the opposite direction. Is that right?
Yes.

You believe he crossed the tracks at some point?
Yes. Um, yeah, well yeah. He had to - you know - that's the way I'm thinking he passed.

But you don't know.
No, I don't.

You just, you just turned around, and you think he crossed it -
I had my head down. He was yelling. It was raining, and I just kept my head down and,
you know.

All right. So you just believe you walked the opposite direction.
Yes.

Okay. All right.
My friend Nancy has, knows where he works -

Okay.
- because she's taken him there.
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All right.
A few times to drop him off for work.

Okay. Is there anything else you would like to add to this statement that we haven't
talked about?
No. Ijust don't understand why? He's in so much pain.

All right.
And he just wanted to -

Tell me what kind of pain. I mean - what kind of medical problems does he have?
Yes. Well, he has uh - boy he had no esophagus.

No esophagus?

Yes. He had none of that. He has a lot of uh broken bones in his past. I don't know -
he's been in a lot, you know, I don't know exactly. But, yes, and his hands he, and he's
always - he's very uh - [ want to say the word is destruct - not destruction but very uh -
his hands don't work hardly at all. It's hard for him to - and you know, and he's very hard
on things.

Okay. Okay.,
You know and -

Okay.
- and he's very loud, and he just - and he just isn't -

Okay. So without -
I think he says he has a speech impediment, but what of that.

So without actually being there -
I know.

- to witness what happened -
Well.

- with what you, with what you know so far - it appears to be - just be a, an accident. Is
that what you say?
Yes. I would say yes I am.

Based on him ever saying -
Yes.

- saying he wanted to harm himself,
That's right.

Okay.
I, none of this - it's not - I do not, I do not think it's like that.
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Okay. .

A suicide. Unless he was in that much pain, pain, because he was telling me "Kathy, I
need you. I'm never, I'm in pain." I said well what is it I can do to help you with this
pain. See him drinking and smoking and all that.

Is this today's conversation?
Uh yeah. Well yes. Yes it was.

Okay.
But it's - we've had the conversation before.

Okay.
Because he's felt like this since ['ve known him.

Okay. Okay. All right.
And now it's just that - he used to have a lot of weight. Now he only weighs - I don't
know - uh he's real skinny. He has no weight on, and baggy clothes and just doesn't want
to take care of himself.

Okay.

You know.

Okay. All right. Uh, do you swear under penalty of perjury and, and the laws of the
State of Washington whatever you told me was true?
Yes.

Correct and to the best of your knowledge?
Yes sir. Absolutely.

And do you have anything you would like to add?
[ have nothing - no he was my - [ was in love with him.

All right. The ending time is approximately 1917 hours on February 26, 2016.

Ending Time: 1917 hours
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THURSTON COUNTY SHERIFF’S OFFICE

Suspect Case#:  16-01096

[

[] Victim Date: 26 February 2016
X Witness Time: 1709 hours
NAME: TAYLOR, ANDREW ROBERT

DATE OF BIRTH:

INTERVIEWING OFFICER: Det. Alan Clark, 1193, TCSO
INTERVIEW LOCATION:
ALSO PRESENT:
Q Andrew, do you understand this statement is rec-, is being recorded and is with your
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consent?
Yes.

Okay. Uh, Andrew, I was dispatched out to a, uh, believed to be a suicide, um, by train
in the area of Tenino off Crowder Road and State Route 507. Upon my arrival and
talking with fire personnel and deputies on scene, I was informed that, uh, the, and
correct me if I’'m wrong, but the Burlington Northern Santa Fe cargo, I’ll call it a cargo
train, um, you can tell the technical term here in a minute, but the t-, that train was
actually on the east side of the tracks, it was actually stopped, it was not going at the time
of this incident. And that an Amtrak train had actually struck a, a, uh, subject who was
on the tracks. Um, and I was informed upon talking with you that you’re the locomotive
engineer for Amtrak train #507. Is that correct?

That is correct.

And you were traveling from Seattle, headed toward Portland?
Correct.

Okay. And upon entering into, uh, uh, Tenino, can you tell me about what you recall and
what, uh, what happened?

Uh, just in a very short few second period, I saw, observed an individual jump out from
between the cars of the stopped freight train. Uh, less than 150 feet ahead of me, I would
guess. Uh, there was, that’s all I can remember.

Okay. And how fast were you traveling at the time you saw the subject?
[ would guess approximately 60.
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60 miles an hour, okay. And I’m going to call it a cargo, what’s the technical term for the
Burlington Northern Santa Fe, uh, train that’s on the, I’m going to call it the east side of
the tracks.

Yes. We are, we are operating, this is main track #1. That train is on main track #2, it’s
commonly known as a freight train.

Freight train, thank you. And that was, as you were approaching Tenino, and prior to
striking the subject, um, the train was stopped, is that correct?
Correct.

Okay. Um, so you said at about 150, 150 feet, 150 yards out, um, you saw, and describe
again to me what you saw, um, where this person came from.

Uh, from between the cars, uh, wearing very dark clothing. Uh, he was not immediately
visible, he didn’t, you know, it took a second to realize exactly what was happening.

Okay. Describe to me what you saw the person do though. When he came between the,
uh, uh, the train, the two ca-, uh, trains.

He, he stepped out, uh, jumped out off of the cars, approximately the coupler height,
about five feet over the rail, stepped, made one step between the tracks, made another
step over the rail of the east rail of the track we were operating on. At that point, he was
struck.

Okay, did it appear that he was trying to get off the train tracks or did you believe it
appeared to be that he was deliberating attempting to be struck by the train?

I cannot say, all I can recall is that he appeared to be simply crossing through the train
without regard for any traffic on, any movement on our track.

Okay. Uh, prior to coming into this area, about 150 yard we’ll say from, from striking
the person, um, had you had to use your, uh, warning device prior, coming into Tenino at
any time?

Yes, that’s, numerous crossings between here and Seattle.

Okay, but, but right in Tenino, there’s also a couple crossings as well that you would
have had to use your, uh, warning device, am I correct or not?
Um, no, there are no crossings in Tenino.

Okay.
There is one, there is a private crossing at about Mile 42.5. That would have been the last
crossing.

Okay, alright.
Public crossing prior to this.

So, uh, the direction, we’re facing southbound, am I correct?
That’s correct.
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So we’re on the same page. Um, and I’m going to call where the person was coming
from, I’m going to call east to west.
Correct,

Westbou-, west being 5-, State Route 507. Um, was the person coming from the east to
the west, is that correct?
Correct.

Okay, and I'm going to call this first rail that we’re on, main track one, as you earlier
said. I’'m going to call the, the left rail, okay, so we’re on main track o-, two or one?
We are on one.

Okay, yes.
The freight train is on 2,

Right, but I’'m gonna, we’re on one, I'm going to c-, the rail itself, two rails. I’m going to
say the rail, you said that he got, he crossed over the first rail, got in the middle, and then
crossed over to the second rail when he was struck or-

N-, no. He stepped from the train to the center of the track, the two tracks.

Okay.
I last observed him above the east rail...

Okay.
...of this track.

Okay, alright, alright. Okay. But he didn’t lay down on the tracks, he just, he, did he
look back, do you recall? | :
He was-

Facing?
What I could tell, he was just going that way.

Okay, and didn’t appear, um-
He did not pause or stop with intent to, uh, be struck...

Okay.
...that I could tell.

But with, with the amount of space, which is there about four feet maybe...
Hm-

...from, from the side of the, the freight train, um, to the, to the tracks where you’re at,
there’s enough space there to, would have actually seen you coming, am I correct, was
when he came, when he would have darted out from those...

Had, had he paused-
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...cars? Okay.
Had he paused, there is room that we could have passed without striking.

Okay. Alright. And you said he was just wearing dark clothes, no other description
about the person? It was a male though, you believe?
I guessed it was a male from the height and build. Uh, Caucasian.

Nobody else, uh, with this person that you saw?
Not that I could tell.

Okay.
Only saw him.

And then, uh, about how long would you say it took you to, uh, have the, made the, the
train completely stop?

I'm not sure the length of stop. Um, immediately placed full braking effort in
emergency.

Okay.
Um, 20 seconds, I don’t know.

Okay, and this was a passenger train, correct?
Correct.

Okay. And you have people on board?
Yes:

Okay. Alright. Alright, is there anything else you’d like to add to the statement that we

have not talked about?
No.

Okay, is everything you told me been true and accurate and freely and voluntary?
Y8,

Do you swear under penalty of perjury under the laws of the state of Washington the
following you told me was true and correct to the best of your knowledge?
Correct.

Okay. The ending time is approximately 1717 hours on February 26, 2016.

Ending Time: 1717 hours
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